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Предмет: Одговори на одборничка питања.    
 

Достављамо одговоре на одборничка питања постављена на Двадесеттрећој 
редовној сједници Скупштине ОпштинеФоча, која је одржана 1. јуна 2023. године. 
 

Татјана  Шифорија је, у писаној форми, поставила три нова одборничка 
питања, а поновила је једно питање са претходне, Двадесет друге редовне сједнице 
Скупштине.  

 

1.  Када ће почети радови на мосту који спаја насеља Ливаде – Лазарево? 

Она је образложила да је овај мост у врло лошем стању, а најављено је да ће 
се извршити његова поправка. 

 

Одговор : Одјељење за просторно уређење и стамбено-комуналне послове 

 

Радови на санацији моста који спаја насеља Ливаде и Лазарево завршени у 
јуну мјесецу. 

 

2.  Када ће бити уклоњено стрелиште на локалитету Дуб? 

Она је образложила да су ово питање поставили становници насеља Превраћ, 
који захтијевају уклањање стрелишта због безбједности становника и излетника. 
 

Одговор : Одјељење за општу управу 

 

Стрелиште на локалитету Дуб биће уклоњено када се пронађе друга 
одговарајућа локација која испуњава прописане услове за стрелиште.  
 

3.  Када ће бити уклоњени нелегално ограђени паркинзи у Немањиној улици, 
од зграде Основног суда до Основне школе „Свети Сава“? 

 

Одговор : Одјељење за инспекцијске послове и комуналну полицију 

                   Комунална полиција је издала Рјешења за уклањање нелегално ограђених 
паркинга и у наредном периоду ће бити уклоњено свако заузимање паркинга без 
дозволе надлежног органа. 

 

4.  Она је поновила питање са Двадесет друге редовне сједнице Скупштине. 
Она је подсјетила да је, на њену иницијативу за превоз дјеце од насеља 

Бараковац до ОШ „Веселин Маслеша“, обезбијеђен превоз дјеце I и II разреда 
основне школе, и то само до тзв. Потока, гдје се спаја пут са Врантеговима. 

Међутим, има родитеља који имају дјецу I и III разредаосновне школе, гдје 
дијете првог разреда има превоз, а дијете трећег разреда нема превоз и до школе иде 
пјешице. 



Она је, у име групе грађана из МЗ Лазарево, замолила да се на овој дионици 
повећа број линија и омогући се превоз дјеце од I до IV разреда основне школе, као и 
да дјеца дуж цијелог насеља Лазарево имају превоз, а не само дјеца једног дијела ове 
улице.  

 

Одговор : Одјељење за привреду и друштвене дјелатности 

 

Општина Фоча организоваће састанак  до почетка нове школске године  са 
директорима школа  везано за превоз ученика. Сигурно ће се изнаћи рјешење, 
превоза ученика МЗ Лазарево, који нису били обухваћени превозом комбија УГ 
„Трачак наде“. 

Мирослав  Ристановић је, у писаној форми, поставио два одборничка 
питања. 

 

1. Да ли се може поставити саобраћајни знак „забране саобраћаја у једном 
смјеру“ у дијелу Улице Мехмед-паше Соколовића, која сијече Карађорђеву улицу, 
због непрегледности и честих саобраћајних удеса? 

 

Одговор : Одјељење за просторно уређење и стамбено-комуналне послове 

 

Приликом израде Наредбе о регулисању саобраћаја на подручју општине 
Фоча узеће се у разматрање увођење једносмјерног режима саобраћаја у дијелу 
Улице Мехмед-паше Соколовића као и у осталим улицама на подручју града где 
непостоји довољна прегледност и ширина коловоза за нормално функционисање 
двосмјерног саобраћаја. 

 

2. Да ли је у плану постављање расвјете и освјетљење моста на ријеци Дрини у 
насељу Брод на Дрини, с обзиром да се овај мост налази у насељеном мјесту и на 
његов историјски значај? 

 

Одговор : Одјељење за просторно уређење и стамбено-комуналне послове 

 

Освјетљење моста на наведеној локацији није планирано Програмом уређења 
грађевинског земљишта у 2023. години. Општина Фоча ће имати у виду изградњу 
исте у наредном периоду.    

 

Мирослав  Матовић је, усмено, поставио два одборничка питања. 
 

1.  Да ли ће у 2023. години Општинска управа Општине Фоча расписивати 
јавни конкурс за одрађивање приправничког стажа за лица која су завршила 
факултете, односно да ли ће такав конкурс расписивати Завод за запошљавање у 
Фочи? 

 

Одговор : Одјељење за привреду и друштвене дјелатности 

 

Општина Фоча у 2023. години расписаће Јавни конкурс за одрађивање 
приправничког стажа. 

2.  Да ли је у плану да се ове године врши реконструкција тротоара у Доњем 
Пољу, конкретно испред зграде „Црна удовица“? 

 

Одговор : Одјељење за просторно уређење и стамбено-комуналне послове 



 

Програмом уређења грађевинског земљишта за 2023.годину нису планирана 
средства за реконструкцију тротоара у Доњем Пољу.Тротоар на поменутој локацији 
је прилично оштећен, потонуо и у доста лошем стању.Реконструкција тротоара је 
потребна и потпуно оправдана.Уколико у наредном периоду буде расположивих 
финансијских средстава ова молба ће се узети у разматрање. 

 

Бранка  Драгичевић је, усмено, поставила два одборничка питања. 
 

1.  Када ће се вршити санација потока у Улици Цара Лазара, између куће 
Фундића и Машића, некадашњег ресторана „Вотка“? 

Она је образложила да се ту у вријеме обилнијих падавина излива поток на 
улицу, носећи веће наслаге земље и блата на тротоар и улицу. Прошле године је овај 
проблем био изражен и више мјесеци је требало да се блато уклони, а и сада пријети 
иста опасност пошто неколико дана кише свакодневно падају. 

 

Одговор : Одјељење за просторно уређење и стамбено-комуналне послове 

 

У више наврата вршене су интервенције на чишћењу потока од разног смећа, 
како земљаног наноса, шљаке од гријања, тако и од разног кабастог смећа, гума 
бацаних од стране несавјесних грађана. 
Овлашћено предузеће ће кроз програм редовног одржавања наставити са чишћењем 
пропуста и канала у насељима. 

 

3. Зашто се стари објекат Дјечијег вртића „Чика Јова Змај“ не да удружењу 
„Трачак наде“? 

 

Одговор  Одјељење за привреду и друштвене дјелатности 

 

             Општина  Фоча ће у наредном периоду ријешити са смјештајем удружење 
„Трачак наде“. 

 

Милорад  Костић је, у писаној форми, поставио три одборничка питања. 
 

1.  На шеталишту које се протеже десном обалом ријеке Ћехотине, тачније од 
пјешачког моста, код ОШ „Свети Сава“, па све до Студенског дома, фирма 
„Конструктор“ је поставила велики контејнер, као „барикаду“,а осим тога 
шеталиште је додатно блокирано и арматурним мрежама. 

Он је сматрао да је ово затварање шеталишта „нечасно“ и противзаконито, да 
стање непроходности траје већ одавно, а општинске инспекције нису ништа 
предузеле да се то отклони. Студенти и велики број грађана, а посебно становници 
Доњег Поља захтијевају од Начелника да, у склопу својих надлежности, одмах 
отклони ову узурпацију шеталишта, а фирму „Конструктор“ прописно казни. 

Такође,грађани моле да Општина постави минимум пет клупа за сједење овом 
дужином, од пјешачког моста до Студентског дома, са клупе буду уз обалу 
Ћехотине. 

Такође, неопходно је да се шеталиштем уреди обала Ћехотине, а посебно да 
се хитно посијече и уклони израсла амброзија, која изазива велике алергије грађана. 

 

 

Одговор : Одјељење за инспекцијске послове и комуналну полицију 

 



            Урбанистичко-грађевински инспектор је изашао на лице мјеста и извршио 
увиђај наведеног, као и увиђај у постојеће Стручно мишљење са урбанистичко-

техничким условима за изградњу колективног стамбеног објекта и утврдио следеће 
чињенично стање: 
            Предузеће „Конструктор“д.о.о.Фоча, као извођач радова на поменутом 
грађевинском објекту, је поставио контејнер и ограду од арматурних мрежа у 
границама обухвата парцеле намјењене за изградњу поменутог објекта и вањског 
уређења са прилазним стазама,зеленилом и осталим садржајима из пројекта, у чијим 
границама је обухваћена и пјешачка стаза-шеталиште уз ријеку Ћехотину,што се 
може видјети у  плану просторне организације из Стручног мишљења са УТУ-а за 
изградњу поменутог објекта. Извођач грађевинских радова сам доноси план 
градилишта у оквиру границе обухвата парцеле за изградњу поменутог објекта, чиме 
они доносе одлуке о постављању помоћних објеката и ограде обухвата парцеле, 
водећи рачуна о безбједности пролазника. 
 У разговору са извођачем радова постигнут је договор да се ограда од арматурних 
мрежа помјери до стазе, а контејнер да се помјери од стазе према објекту који се 
гради.                                                                                                                                                                  
-У плану уређења обала ријека Одјељење за просторно уређење је планирало 
постављање клупа. 
 -У наредном периоду радни вод ће радити на уређењу обала Ћехотине и уклањању 
амброзије.  

 

2.  Он је постави питање за Организацију породица погинулих и заробљених 
бораца и несталих цивила ОпштинеФоча. 

Он је, у ширем образложењу, навео да је Милан Николић био предсједник 
Организације породица погинулих и заробљених бораца и несталих цивила Општине 
Фоча у два мандата; да је већи период као предсједник Организације примао накнаду 
у износу 625 КМ, а истовремено био запослен у „Електродистрибуцији“ Пале - РЈ 
Фоча, примао плату и топли оброк; да је приликом престанка радног односа у 

„Електродистрибуцији“ Пале добио отпремнину око 25.000 КМ, а непосредно 
послије тога добио посао у Националном парку „Сутјеска“, гдје и сада ради; да је 
међувремену је промјенио националност, па више није Србин него из реда Осталих 
што је преседан у општини Фоча, јер је син погинулог српског борца. 

Он је, као члан ове Организације која се финансира из Буџета Општине, 
питао: када је и како Милан Николић обављао послове у Организацији и у 
интересу чланова Организације, јер је по закону требало да буде на радном мјесту у 
току радног времена; да ли је Милан Николић изабран на Скупштини Организације 
за члана Предсједништва Организације или било ког другог органа Организације; да 
ли је тренутно члан Предсједништва; ако није, кад је разријешен и да ли постоји 
одлука Скупштине о његовом разрјешењу; 

Он је сматрао да, према Закону о удружењима и фондацијама РС, чланови не 
могу бити политички ангажована лица, а Милан Николић је одборник, па се и по том 
основу крши Закон и руши углед Организације. 

Он је тражио од Организације да се путем скупштинског материјала достави 

и списак са тачним бројем дјеце свих погинулих и несталих бораца у протеклом 
рату, именом и презименом, да би се видјело да ли се поштује закључак Владе РС 

којим ова дјеца приликом запошљавања имају предност. 



Одговор :Општинска Организација породица заробљених и погинулих бораца и 
несталих цивила Фоча 

На допис Начелника Општине Фоча, а у вези са постављеним одборничким 
питањем од стране одборника гдина. Милорада Костића, Вам достављамо одговор на 
поменуто питање. 

С обзиром на то да је питање формулисано у ширем облику, те да се тек 
одређени дио питања односи на рад Општинске Организације породица заробљених 
и погинулих бораца и несталих цивила Фоча, достављамо Вам одговоре који се тичу 
искључиво ове Организације. 

Наиме, гдин. Милан Николић од децембра 2020. године не обавља никакву 
функцију у органима Организације, тј. од момента када је на одржаном 
Предсједништву прихваћена његова неопозива оставка на све функције у 
Организацији, при чему је испоштован Члан 17. Статута Општинске Организације 
породица заробљених и погинулих бораца и несталих цивила Фоча, којим се 
дефинише да појединци који су политички ангажовани не могу бити бирани у органе 
Организације. 

Такође, у даљем тексту се од руководства Организације тражи достављање 
списка незапослене дјеце погинулих и несталих бораца ВРС-а из наше општине. 
Напомињемо да руководство Организације активно ради на посредовању при 
запошљавању дјеце погинулих бораца, што се у много наврата доказало у пракси.  

Али, да не бисмо себе довели у ситуацију кршења члана 28. Статута 
Организације којим се дефинише да је: рад Организације јаван, осим у случајевима 
који би могли шкодити угледу чланова и ауторитету Организације, те да бисмо 
избјегли уплитање Организације у било какве политичке процесе, тражени списак 
због свега наведеног нисмо у могућности доставити. 

Напомена: Руководство Организације је отворено за сарадњу са свим 
члановима политичког и јавног живота како на општинском, тако и на републичком 
и државном нивоу, уколико та сарадња доприноси рјешавању проблема популације 
коју представљамо. Стога опет позивамо оне политичке актере са којима до сада 
нисмо имали остварену сарадњу на заштити интереса популације коју представљамо, 
као и заштити националних интереса, да ступе у контакт са руководством 
Организације. 

Општинска Организација породица заробљених и погинулих бораца и 
несталих цивила Фоча је невладина организација од јавног интереса, чији је задатак 
заступање интереса породица погинулих бораца, одржавање културе сјећања, рад на 
тражењу несталих, рад на документовању и процесуирању ратних злочина над 
српским народом  итд.  

Стога смо, како по закону, тако и по Статуту, издвојени из дневно-

политичких процеса. 
Због свега наведеног, нисмо дужни ни једној политичкој опцији подносити 

извјештаје о свом раду. Али ћемо, овај пут, доставити одговор у циљу заштите 
дигнитета чланова Организације и инегритета саме Организације, те се надамо да 
смо у интерсу јавног мијења појаснили све недоумице у вези са радом Организације. 

Такође се надамо да ће политички представници убудуће сарађивати са нама 
по питању горе наведених циљева, јер они представљају минимум националних 
интреса како за Општину Фоча, тако и за Републику Српску, поштујући нашу 
независност од дневно-политичких процеса. 
 

4. Он је одборничко питање поставио Начелнику Општине. 
 

Ахмо Мушановић, звани Ланџа, из МЗ Јелеч, засеок Драче, већ пет година 
чека на изградњу далековода, да би имао струју, за шта су пребачена средства. У 
Драчама има 15 кућа, све фамилија Мушановић, без засеока Вођице. гдје живи пет 



домаћинстава Ивановића, а далековод је заједнички. До сада им је федерално 

министарство два пута уплаћивало средства за рјешавање далековода, а још немају 
струју. Тренутно је у изградњи пет кућа, при чему постоји велики проблем јер се 
приликом градње све ради ручно, а тешко је свакодневно живјети без струје и 
сачувати храну. Они питају зашто су одвојени од заселака Пољице, Бадњине и 
Ратине и сматрају да су дискримисани у овој обнови далековода.  

Према тренутној информацији, прије три дана, у село су долазила два 
инжињера, један од њих је Елез, који су рекли да се наново ради нови пројекат и 
нови прокрес, и то по најскупљој и најтежој изведби због терена. А прије пет година 
урађен и пројекат, и траса околчена, прокрес одавно урађен, и то је  најповољнија 
траса са финансијске стране. Село је имало струју 1962. године, данас у МЗ Јелеч 

имају три мини централе, једна је у Драчама, а они још немају струју.   

Мјештани траже од Начелника Општине да се хитно укључи у рјешавање 
њиховог проблема нанапајања струјом и да их у одговору на ово питање обавијести 
шта је конкретно предузео за рјешавање овог проблема. 

Одговор : Одјељење за просторно уређење и стамбено-комуналне послове 

Састанак везан за проблематику електрификације у МЗ Јелеч одржан је 
12.04.2023. године у просторијама општине Фоча. Том приликом поред 
представника општине, на челу са Начелником општине, састанку су присуствовали 
и представници малих хидро-електрана као и чланови Савјета МЗ Јелеч. Тада је 
заједнички усаглашено неколико закључака.  
Како Вам је сигурно познато, завршени су грађевински радови и набављена је 
опрема за прикључни ВН вод СТС-Б 10(20)kV/0,4kV „Пољице“. 

Електродистрибутривно предузеће је у обавези да изврши електромонтажне радове. 
Из тог разлога се првенствено приступило електрификацији села Пољице, Бадњине и 
Ратине и представници МХ су се обавезали да ће финансирати изградњу СТС-Б 
10(20)kV/0,4kV „Пољице“. Међутим, упоредо са тим тражиће се извори 
финансирања и за електрификацију села Драче и Вођице као и средства за изградњу 
НН мреже ТП „Пољице“. До сада, Федерално министарство расељених особа и 
избјеглица никад није финансирало електрификацију поменутих села. Села Драче и 
Вођице су одвојена од села Пољице, Бадњине и Ратине јер се ради о два различита 
трафо подручја (ТП). Таква је изведба у пројектној документацији. 
На основу једног од закључака да се, у складу са могућношћу, нађу алтернативна 
рјешења која би поједноставила дата пројектна рјешења са циљем умањења 
средстава, на терен су изашла стручна лица (пројект менаџер и руководилац 
предузећа ''Електродистрибуција'' а.д. Пале ТЈ Фоча) и уз присуство представника 
МЗ Јелеч констатовала да треба остати при датом пројектном рјешењу.         

 

Достављено:                                                                                       

1. Скупштина Општине Фоча,  
2. Копија а/а                                                

 


